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1710 روزنامه صبح ایران

غیـــر محرمانـــه
گزارش خبرنگار ژاپنی 

گزارش بازدید یک خبرنگار ژاپنی از موزه ملی ایران 
خبرساز شد. یک خبرنگار ژاپنی بعد از بازدید موزه ملی 
ایران در شــبکه اجتماعی ایکس)توئیتر سابق( نوشت: 
»کیسه ای که هنگام خرید کتاب از فروشگاه موزه ملی 
ایــران، جایی که گنجینه های امپراتــوری ایران در آن 
ردیف شــده اند، دریافت کردم. )کیسه خرید با آرم برند 
 BTS گوچــی(. چرا گوچی؟ علاوه بر ایــن، آهنگ های
)یک گروه موســیقی کره ای( در داخل فروشگاه بود.« 
کاش وزیر گردشگری و میراث فرهنگی و مسئولان این 

وزارتخانه اقدام موثری انجام دهند. 
 

هدیه ویژه 
نســخه ای از مصحف نفیس ۱۴۰۰ ســاله »مشهد 
رضوی« به آملــی لاریجانی که برای زیارت حرم مطهر 
امام رضا)ع( و حضور در مدرســه عالی فقاهت عالم آل 
محمد)ص( به مشــهد مشرف شد، توسط آستان قدس 
رضوی اهدا شــد. سید علی سرسرابی، قائم مقام قرآنی 
رئیس ســازمان علمی و فرهنگی آستان قدس رضوی 
گفت: این مصحف که بــا ۲۵۲ برگ در میان مصاحف 
حجــازی کهن، کامل ترین دســت نویس قرآنی برجای 
مانده از ســدۀ نخست هجری به شــمار می آید، پس از 
۷ ســال پژوهش محتوایی و آماده سازی فنّی، با همت 
»مؤسســة آل البیت علیهم الســلام لإحیاء التراث« و 
کتابخانه آستان قدس رضوی در قالب چاپ فاکسیمیله 
)مطابــق اصل( به صورت بســیار نفیس برای عرضه به 
مجامع علمی جهان و محققان داخل و خارج کشــور به 

انتشار رسیده است. 
 

سر وکله رضازاده پیدا شد
حســین رضــازاده، برای تصدی پســت ریاســت 
فدراســیون جانبازان و توان یابان ثبت نام کرد. ثبت نام 
کاندیدا های انتخابات از ۳۰ آبان ماه آغاز شــده اســت، 
بر همین اساس، حســین رضازاده، برای تصدی پست 
ریاســت فدراسیون، با حضور در دبیرخانه مجمع، اقدام 
به ثبت نام و تکمیل مدارک کرد. پیش از این نیز حمید 
علی صمیمی و هادی رضایی برای تصدی پست ریاست 

فدراسیون ثبت نام کردند. 
 
تخریب آثار باستانی به دنبال گنج!

پلی قدیمی توســط ســوداگران گنج تخریب شد! 
رســانه ها از تخریب بخشی از پل محمدحسن خان بابل 
با قدمت ۳۰۰ ســاله خبر دادند. به گزارش رسانه های 
محلی متخلفان و ســوداگران گنج با کلنگ قسمتی از 
بخش جنوبی پل محمدحسن خان بابل با قدمتی ۳۰۰ 
ســاله را تخریب کرده و یک گود در سازه این پل ایجاد 
کردند. بر اســاس این گزارش ها، در ۲ ماه اخیر »حدود 
۲۰ نفر از سوداگران گنج« در بابل دستگیر شدند و این 
بار همدستان این متخلفان در یک اقدام بهت آور بر سازه 
پل تاریخی محمد حســن خان بابل حمله ور شده و با 
کنده کاری، قســمتی از بخش جنوبی این نماد تاریخی 

را تخریب کرده اند. 

عکسنامه  عکس:  حجت سپهوند  وقتی به سختی ماشین را پارک می کنیم

منبع:  موج نیوز    اینفوگرافیک

 

»قاب کلمات« بر دیوار نقد و بررسی  
ویــژه برنامه های نقد و بررســی کتاب های هنری – 
ادبی اساتید دانشــگاهی با عنوان »قاب کلمات« از ۱۲ 

آذرماه آغاز به کار خواهد کرد. 
باشــگاه رشــد اســتعدادهای هنری ادبی معاونت 
فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی در راستای ترویج فرهنگ 
کتاب و کتابخوانی در بین دانشــجویان دانشــگاه های 
کشــور، هر ماه ویــژه برنامه نقد و بررســی کتاب های 
هنری ادبی اساتید دانشگاهی را با عنوان »قاب کلمات«  

برگزار می کند. 
اولین جلسه از برنامه »قاب کلمات« به نقد و بررسی 
کتاب راهنمای نــگارش طرح تحقیق در هنر، اثر دکتر 
فاطمه شاهرودی عضو هیات علمی رشته پژوهش هنر 

دانشگاه آزاد اسلامی اختصاص داده شده است. 
این کتاب با همراهــی و حضور دکتر محمد مهدی 
رادان و دکتر محمود رضایــی و علاقه مندان تحقیق و 

پژوهش هنری مورد نقد و بررسی قرار خواهد گرفت. 
علاقه مندان جهت حضور در ایــن برنامه می توانند 
۱۲ آذر ماه از ســاعت ۱۱ تا ۱۳ به ساختمان ولایت ۷ 

دانشگاه آزاد تهران مرکز واحد سوهانک مراجعه کنند.

قاب کلمات

جزئیات 
 نشست های 
»میز موسیقی«

اندیشکده  موســیقی«  »میز  ویژه برنامه  برگزاری  مدیر 
هیــات ســازمان تبلیغات اســامی جزئیــات برگزاری 

نشست های تحلیل موسیقی مذهبی را تشریح کرد.
امین فروغی شاعر، پژوهشگر و مدرس دانشگاه  مهدی 
در گفت وگو با مهر ضمن ارایه گزارشــی از روند برگزاری 
نشست های تحلیلی موســیقی مذهبی که در قالب عنوان 
اندیشکده هیات سازمان تبلیغات اسامی  »میز موسیقی« 
پیــش روی مخاطبان قرار می گیرد، توضیح داد: به هر حال 
موسیقی و پیوند آن با هیات و مداحی بحث مهمی است که 
باید صاحب نظران و کارشناسان مختلف حوزه های موسیقی، 
ادبیات و مذهب به آن بپردازند. این موضوع زمانی اهمیت 
پیدا می کند که طی سال های اخیر با گسترش فضای مجازی 
بســیاری از آثار مداحی که تولید می شــود در این فضا با 
قالب های متفاوت عرضه می شــوند که خــود دربرگیرنده 

نکات مهمی است.
وی افزود: از طرف دیگر کلیدواژه »موسیقی« اگر نگوییم 
مهم ترین اما یکی از اصلی تریــن اجزای مهم مداحی اهل 
بیت)ع( است که از گذشته تا به امروز مورد استفاده ذاکران 
و مداحان قرار گرفته  است. کمااینکه بسیاری از نوحه های 
معتبر با موســیقی آوازی ایران پیوند عمیقی داشتند که 

منجر به تولید آثار ارزشــمندی هم در این زمینه شده اند. 
شــرایطی که همچنان نیز مورد بهره بــرداری قرار گرفته 
اما به دلیل گســترش فضای مجازی وارد مجرایی شده که 
خوانش این نوع آثار در مداحی را با مشــکل مواجه کرده 
است. مســیری که موجب تولید و پخش نوحه هایی شده 
نامناسبی دارند و همین موضوع می تواند  که موسیقی های 
ذائقه مخاطبان را صدمه زده و آن ها را از ســنت های بسیار 
ارزشــمند در عرصه مداحی دور کند. شرایطی که موجب 
شده ما گاه موسیقی هایی را بشنویم که بیشتر از موسیقی 
غربی اســتفاده می کند و به شــدت هم در حال گسترش 

هستند.
مدیر برگزاری »میز موسیقی« اندیشکده هیات سازمان 
تبلیغات اسامی ادامه داد: ما در اندیشکده هیات سازمان 
تبلیغات اسامی این ضرورت را احساس کردیم که بتوانیم با 
برگزاری جلسات متعدد که با کلیدواژه »زیست بوم هیات« 
مورد توجه قرار می گیرد سلســله نشست های تحلیلی با 
موضوع موســیقی مذهبی را برگزار کنیم تا بتوانیم از پس 
برگزاری این جلسات که با حضور کارشناسان حوزه موسیقی 
و دیگر رشته ها پیش روی عاقه مندان قرار می گیرد نسبت 
به رفع مشکات این روزهای مداحی در ارتباط با موسیقی 

چراغ راهی برای کسانی که در این راه کار می کنند، باشیم. 
خوشــبختانه هم تا به امروز که میزبان هوشــنگ جاوید 
با موضوع »نقش موســیقی در آیین های مذهبی بشری«، 
مســعود کوثری با موضوع »تحلیل جامعه شناختی مداحی 
پاپ« و پدرام جوادزاده با موضوع »زیبایی شناسی موسیقی 
مداحی« توانسته ایم شــاهد برگزاری جلساتی باشیم که 

دربرگیرنده حرف های متفاوتی بود.
امین فروغی گفت: بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته ما 
تا پایان سال جاری هفت جلسه دیگر را برنامه ریزی کردیم 
که در این جلســات به موضوعات مختلف مداحی و هیات 
البته این باعث خرسندی  از منظر موســیقی می پردازیم. 
است که در سال های اخیر می توانیم به راحتی درباره چنین 
مقولاتی در حوزه مداحی حرف بزنیم چرا که در گذشــته 
حتی از به کاربردن ۲ کلیدواژه »موسیقی« و »مداحی« در 
کنار هم پرهیز می شــد. اما جای خوشحالی دارد که در این 
زمینه نشســت های مختلفی برگزار می شود و کارشناسان 
می آیند این موضوعات را چالش و نقد می کشند. شرایطی 
که به اعتقاد من نوید بخش آینده خوبی برای مداحی است 
که می تواند با تضارب آرا و هم اندیشــی جلوی بسیاری از 

انحرافات را بگیرد.

محمدمهدی عسگرپور: 

 »خانه سینما« با چند مدیرعامل هم
 به مشکل می خورد

گــپ

گـزارش

ماهانه  در جلسه  محمدمهدی عســگرپور 
بــا مدیرعامل و اعضای هیات رئیســه »خانه 
سینما« به طرح نکاتی درباره چالش های این 

نهاد صنفی پرداخت. 
به گزارش روابط عمومی خانه سینما، جلسه 
ماهانه مدیرعامل و هیأت رئیسه خانه سینما با 
رؤسای صنوف خانه طبق روال هر ماه برگزار 

شد. 
در ابتدای این جلسه که با حضور حداکثری 
اعضا برگزار شد، محمدمهدی عسگرپور رئیس 
هیات رئیسه خانه سینما گفت: در این روزها 
ما ۲ همکار گرانقدر و ارزشــمند سینما یعنی 
خانم بیتا فرهی و پروانه معصومی را از دست 
داده ایم. این اتفاق تلخ را تســلیت می گویم و 

برای آنها غفران الهی آرزومندم. 
وی افزود: از جلســه قبل تا امروز اتفاقاتی 
رخ داد کــه قــرار شــد شــرح آن را در این 
جلســه بگوییم و درباره برخی مســائل پیش 
روی اصنــاف و خانه ســینما گفت وگو کنیم؛ 
مهم ترین اتفاق از جلســه پیش تا حالا تغییر 
مدیرعامل خانه بود. هشــت مــاه پیش خانم 
برومنــد لطف کردند و مدیریــت این نهاد را 
پذیرفتند اما ما در دوره بســیار ســختی قرار 
داشتیم؛ دوره ای که اگر به شکل همزمان چند 
مدیرعامل کار می کردند و بر امور مسلط بودند 
باز هم مشکلاتی پیش می آمد. ما با مشکلات 
عدیده ای مواجه بودیم؛ بخشی از آن به مسائل 
قضائی برمی گشت و البته هنوز ادامه دار است، 
ضمن اینکه موضوعات دیگر هم وجود داشت 

کــه هر کدام از آن ها وقت زیادی را می گرفت 
از طرف دیگر برقراری توازن بین خانه و ارشاد 

و هر نهاد دیگری جزو مشکلات ماست. 
رئیس هیات رئیســه خانه ســینما با بیان 
اینکه ســینما نیاز به تنوع ژانــر دارد، عنوان 
کرد: یکــی از پیچیدگی هایی که با آن روبه رو 
هستیم به تولید و اکران در سینما برمی گردد. 
هرچند دوستان در ارشاد معتقدند که سینما 
را احیا کرده اند ولی ما معتقدیم شرایط سینما 
به گونه ای شــده که انگار باید با برخی ژانرها 
خداحافظی کنیم که متأســفانه لطمات این 
موضــوع در برخــی حوزه ها به همــکاران ما 
می خورد. جدای از بحث معیشت، این پدیده 
باعث می شــود افــراد نتوانند فیلمــی را که 
می خواهند بسازند و ساخت یک نوع خاص از 
فیلم هم با روحیات و شــخصیت همه سازگار 

نیست. 
عسگرپور درباره اهمیت پیگیری موضوعات 
معیشــتی در حالی که بخش زیادی از آن بر 
عهده خانه سینما نیســت، توضیح داد: وقتی 
وارد گفت وگو بــا نهادها می شــویم پذیرش 
برخی از درخواســت های آنها شــدنی نیست. 
تصمیم گیــری برای ایــن موضوعات برای هر 
مدیر و هیات مدیره ای ســخت اســت یعنی 
هم باید در نظر داشــته باشــیم که برخی از 
همکاران به دلیل موقعیت شــغلی و تفکرات 
خود دچار مسائلی هستند و باید به مشکلات 
آنها توجه کنیم و هم مشکلات معیشتی بقیه 
همکاران را در نظــر بگیریم. خانم برومند در 

چنین موقعیتی مدیر شــد و مــا متوجه این 
پیچیدگی ها هستیم اما توضیح دادنش سخت 

است. 
رئیس هیات رئیســه خانه سینما در پایان 
این بخــش از صحبت هایش دربــاره انتخاب 
مدیرعامل جدید مطرح کرد: پس از استعفای 
خانم برومنــد یک بحث این بــود که هیأت 
رئیســه خودش کار را ادامه بدهد که به دلیل 
شرایط اساسنامه امکانش وجود نداشت و باید 
مدیرعامل تعیین می شــد. همچنین ما باید از 
کسی استفاده می کردیم که به مسائل اشراف 
داشته باشد. درباره جناب دهکردی اتفاق نظر 
وجود داشــت اما خودش ابتدا این ســمت را 
نمی پذیرفــت ولی در نهایت صحبت کردیم و 
متوجه شــد باید در این مقطع حســاس و با 
توجه به اشــراف ایشان به امور صنفی در کنار 

ما باشد. 
در بخش دیگر از این جلسه علی دهکردی 
ضمن تشــکر از حســن اعتماد هیأت رئیسه 
خانه ســینما و همکارانش گفت: واقعیت این 
است که روی شرایط موجود اشراف داشتیم؛ 
همان شرایطی که شما هم نسبت به آن آگاه 
هســتید. در تربیت صنفی، معلم اخلاقی من 
افرادی مثل داوود رشــیدی بودند؛ افرادی که 
در هر صنفی که باشــند شبانه روز وقت خود 
را بــرای صنف می گذارند و نســبت به کلمه 
به کلمه اساســنامه و تک تک اعضا احســاس 

مسئولیت دارند. 
مدیرعامل جدید خانه ســینما عنوان کرد: 

مــا بر این باوریم که خانه ســینما به شــکل 
انفرادی قابل مدیریت نیست و به یک مدیریت 
جامع نیاز دارد. باید بگویم ما همه مدیرعامل 
هســتیم چون شــما جریان واقعــی را لمس 
می کنید. مشــکلات موجود به وسیله یک نفر 
به عنوان مدیرعامل یا اعضای هیأت رئیســه 
و بــدون قدرت صنوف مرتفع نمی شــود باید 
بگویــم مدیران صنوف، مشــاوران عالی خانه 

سینما هستند. 
دهکردی با تاکید بر اینکه امور خانه سینما 
مبتنی بر شفافیت است، مطرح کرد: هیچ چیز 
پنهانی نه در اعداد و ارقام خانه ســینما و نه 
در تصمیم گیری ها و برنامه ریزی ها وجود ندارد 
و تنها موضوع محرمانه، شــورای صیانت است 

چون پای حریم افراد در میان است. 
وی با بیان اینکه شــروع فعالیتش همراه با 
بی پولی کامل بوده است، توضیح داد: خودم را 
نماینده شــما در امور جاری می بینم، ما هیچ 
مشــاوره ای از جای دیگری نمی گیریم و شما 

بهترین مشاوران ما هستید. 
در بخش دیگر از این مراسم عسگرپور درباره 
ثبت صنوف در وزارت ارشاد و چالش هایی که 
بار دیگر برای خانه پیش آمده است، بیان کرد: 
از چند وقت پیش دوباره برخی اصرارها مبنی 
بر ثبت صنوف در ارشــاد رخ داده است. یکی 
از سرفصل های جدید این بود که خانه سینما 
باید وارد ســامانه ای شــود و ماجرای ثبت در 

قالب مؤسسات فرهنگی را پیگیری کند. 


